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ةدل منهةل اسةتنبا   ونالأصولولقد اهتم  بدراسة كافةة أىةواا الأةلةةل التةي دُّعم

لهوةة، وقةد ىةال معظةم دلةك الأحكام الشةرعوة، ومظان اسةتررا  الككةم الإ

البكةةو واتستقءةةات، ودمكةةوا الأقةةوال  حظًةةا واسةةعًا مةةنعنةةدهم  الأةلةةة 

والكجج، واتختوار والترجوح، ولم ينل البعض منها ذلك الكظ الكبوةر مةن 

دل ]اتقتران[ من ذلك البعض القلول الذي يكتةا  للةى  اتعتنات والتوسع، ويُّعم

البكةول حوةو يتنةاول  هةذادةزز أهموةة ، ومن هنةا مزيد من البكو والتدقوق

، الأصةولوونالمرتلف في حجوتهةا عنةد دلول من الأةلة موضوا ]اتقتران[ ك

سزًا لأغوار ماهوته، ودكديدًا واضكًا لمفهومةه، ودكريةرًا ودكقوقًةا لموضةع 

النزاا فوه، وبواىًا شافوًا للراجح وسبب درجوكه في دلةك المسةيلة الدقوقةة مةن 

 اروجًةة، خمسةةا ل الأصةةول، مةةع اتعتنةةات بةةالتلبوق علةةى النءةةو  الشةةةرعوة

من حوز التنظور للى واقع التلبوق على ىءةو  الةوحيل في حجوته رلاف بال

بعةض النءةو  الشةةرعوة المشةتملة  فهةموذلك بتتبع أىظةار المجتهةدين في 
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فوهةا، ومةا  أقةوالهمل تستجلات عندهم ]اتقتران[  على ما ينلبق علوه مسمى

 . الفروا الفقهوةيتردب على ذلك من 

 حل شاف ، دنظور، مفهوم، أحكام اقتران،أصولي، ةلول،  كلمات مفتاحية:
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Abstract 

      The fundamentalists were largely interested in examining all sorts 
of evidence which constitute the source from which legal provisions 
are derived as well as being the origin of theosophy. A great deal of 
such evidence got largely researched, authenticated, thoroughly 
examined in terms of arguments, statements, selection and 
preference. However, some little evidence did not receive such 
portion of interest or extensive study. (Contiguity) is seen as part of 
that little evidence which needs more research and authentication. 
Accordingly, the importance of this research seems apparent since it 
handles the topic of (Contiguity) as an arguable evidence for the 
fundamentalists. Hence, the research emphasizes tracing the origins 
of (Contiguity), introducing a clear-cut definition of the concept, 
defining and examining its dialectic issues, deciding on a panacea 
that includes the preponderant statements giving reasons for their 
preponderance with relevance to such accurate fundamental issues, 
stressing application on legal texts, turning attention from argument 
on discord in the field of theorizing into the reality of application on 
revealed texts through following independent views on some legal 
texts that contain what is conceptualized as (Contiguity) to examine 
the relevant statements and the associated consequences on 
jurisprudential categories.   
Key words: Fundamentalist, evidence, contiguity, panacea, 
theorizing, concept, judgments.  
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